

AIDS ACTION NOW!

Suite 321 — 517 College Street, Toronto (Ontario) M6G 1A8

BASIS OF UNITY

- AIDS ACTION NOW! is a community-based group engaged in the struggle against AIDS. Our work is fundamentally driven by the needs of people living with AIDS and HIV infection (PLWA/HIV). While our work comes primarily from the gay/lesbian community, we are committed to the empowerment of all PLWA/HIVs and all communities affected by the AIDS crisis. AIDS ACTION NOW! welcomes all PLWA/HIVs as well as other individuals who are in basic agreement with this list of principles.
- We recognize the potential for HIV infection to be a chronic manageable illness.
- We stand by the demands of *Le Manifeste de Montréal, A Declaration of the Universal Rights and Needs of People Living with HIV Disease*. This is a document prepared by AIDS ACTION NOW! in Toronto and ACTUP in New York for distribution at the V^e International Conference on AIDS held in Montréal in June 1989.
- In confronting institutional inaction and mismanagement around AIDS, we are committed to an activism which includes, among others, such activities as lobbying, direct action, demonstrations, civil disobedience, and education aimed at solving the AIDS crisis.
- We recognize that the politics of AIDS raises profound questions about the way our society is organized. For our work to be relevant to PLWA/HIVs, it is necessary for us to deal with issues of social inequality around race, sex, class, sexuality, ability, etc., both inside and outside our organization. Therefore our work incorporates an anti-racist, anti-sexist and anti-heterosexual perspective.
- We are committed to working in a coalition with other groups to fulfil the needs of PLWA/HIVs.
- We are committed to democratic process within our organization.

MANDATE

- To improve the availability of drugs and treatments for people who are living with AIDS or HIV infections;
- To improve the standard of care for people living with AIDS or HIV infection to meet their health-care needs;
- To support progressive AIDS related initiatives launched by other organizations and individuals;
- To undertake any other activities that AAN! thinks will improve the quality of life for persons living with AIDS or HIV infection.

PRINCIPES DE CONSENSUS

- Le groupe d'action-sida AIDS ACTION NOW! est un groupe communautaire engagé dans la lutte contre le sida. Notre travail est essentiellement de répondre aux besoins des personnes atteintes du sida et du virus du VIH (PAS/PAVIH). Quoique ce travail provienne principalement de la communauté gaie et lesbienne, notre engagement est vis-à-vis toutes personnes atteintes du sida ou du VIH, et toutes communautés touchées par la crise du sida. Le groupe d'action-sida AAN! invite toutes PAS/PAVIH et quiconque est en accord avec les principes suivants à se joindre à lui.
- Nous reconnaissions que l'infection au VIH peut être considérée potentiellement comme une maladie chronique traitable.
- Nous soutenons les revendications du *Manifeste de Montréal, Déclaration des droits et des besoins de la personne atteinte du VII*. Il s'agit d'un document préparé par le groupe d'action-sida AAN! de Toronto et par ACTUP de New York pour la V^e Conférence internationale sur le sida, tenue à Montréal en juin 1989.
- En mettant en évidence l'inaction institutionnelle et la mauvaise gestion entourant le sida, nous prônons un activisme faisant appel, entre autres, au lobbying, à l'action directe, aux manifestations, à la désobéissance civile et à l'éducation pour contrer la crise du sida.
- Nous reconnaissions que le sida soulève de profondes questions quant à l'organisation de notre société. Pour que nos efforts touchent toutes les PAS/PAVIH, il nous faut confronter la question des inégalités sociales basées sur la race, le sexe, la classe, la sexualité, les capacités, etc. aussi bien à l'intérieur qu'à l'extérieur de notre organisation. Par conséquent, notre travail s'oriente dans une perspective anti-raciste, anti-sexiste et anti-hétérosexiste.
- Nous sommes engagés à travailler en collaboration avec d'autres groupes afin de répondre aux besoins des PAS/PAVIH.
- Nous sommes engagés à procéder démocratiquement à l'intérieur de notre organisation.

MANDAT

- Améliorer la disponibilité des médicaments et traitements offerts aux personnes atteintes du sida ou d'une infection au VIH.
- Améliorer le standard des soins apportés aux personnes atteintes du sida ou d'un infection au VIH afin de répondre adéquatement à leurs besoins médicaux.
- Appuyer les initiatives progressistes concernant le sida venant d'autres organisations ou individus.
- Entreprendre toute autre activité qui, selon le groupe d'action-sida AAN!, améliorera la qualité de vie des personnes atteintes du sida ou du VIH.